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Slovo starosty Den obce 2025

Milí Kouťáci, chalupáři, přátelé naší vesničky,

na sobotu 24. května připadá oslava významného výročí naší obce. Oslavovat budeme na hřišti, s krátkou pře-
stávkou pro Neckyádu, která se uskuteční na rybníku Louže. Přihlášky na Neckyádu stále ještě můžete zasílat. Při 
loňském prvním ročníku se ukázalo, jak je tahle soutěž pestrá a zábavná.

V loňském roce jsme hráli fotbal a ten nebude chybět ani tento rok. Utkáme se opět se zvučnými jmény. Hrát za 
Kouty může každý, kdo má chuť a třeba chce hrát jen chvilku – účast se počítá.

Máme pro nás všechny domluvené občerstvení zdarma v podobě guláše, grilované kýty a klobás. Lucie Rychlí-
ková upeče svůj výborný dort ve znaku obce, Panenky z Kout opět připraví vynikající koláčky. Dva sudy piv, jeden 
sud limonády a 20 litrů prosecca budou také zdarma. Cukrárna a kavárna „Mlsná zrzka“ která byla součástí loň-
ského Dne obce také nebude chybět.

Vilda Kubík se svou partou se jako v loni postarají pod pergolou o hudební folk a country kulisu. Na hřišti bude 
postaveno pódium s LED obrazovkou, na které se budou během celého dne promítat filmy, fotky a informace 
z naší obce. Večer na pódiu vystoupí Leona Šenková, finalistka Superstar, která vlastní domek v naší obci. Dále 
vystoupí kapela Vysoký tlak s basistou Milošem Němcem. Historik Pavel Fojtík nám poví pár slov z historie obce, 
biskup Antonín požehná naší obci a určitě vaši velkou pozornost sklidí předání ocenění našim občanům za dobré 
jméno obce a dlouhodobou pomoc při rozvoji obce.

V areálu na hřišti bude k dispozici fotokoutek na památeční fotečky. Kluci i holky si budou moci prolézt popelář-
ský náklaďák (KUKA vůz). Svůj hodinový program mají připraven hasiči z Vestce. V areálu budou pro vás připrave-
ny další hry a pro nejmenší samozřejmě skákací hrad.

Součástí areálu na hřišti bude velký stan se stoly a lavicemi a samozřejmě s hospodou. Toalety také nebudou 
chybět.

Moc si přejeme, aby se tento den vskutku vydařil a každému z vás přinesl spousty zážitků. Přejeme si, aby nás 
celým dnem provázela dobrá nálada.

Tak nezapomeňte! V sobotu 24. května se všichni potkáme na hřišti.

Za organizační tým Martin Pelichovský, starosta obce

1345 - 2025
680 LET OD PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY
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28.3. / Byl na návsi umístěn rozcestník pro lepší orientaci návštěvníků obce (foto na titulní straně). Na jeho výrobě 
se podíleli Tomáš Launa, Milan Janda, Ivan Borodach a Zbyněk Škaloud. Všem jmenovaným tímto děkujeme.

31.3. / Naši obec navštívila zahraniční delegace z Polska, Slovenska a Bosny a Hercegoviny. Hosté se zajímali 
o naše dlouhodobé úspěšné čerpání dotací z národních a evropských fondů a při prohlídce obdivovali minerální 
pramen, čistou a upravenou vesnici a práci s krajinou. Samozřejmě ochutnali minerální pramen a zazvonili si pro 
štěstí.

2.4. / Nadace Via nás již potřetí finančně podpořila. V roce 2023 jsme obdrželi 80 000,- Kč na stavbu pergoly s gri-
lem na hřišti, v roce 2024 pak 37 000,- Kč na Den obce a v roce 2025 nás nadace podpoří opět částkou 37 000,- Kč. 
Prostředky jsou určeny na Posvícení a desátý ročník soutěže o nejchutnější guláše.

10.4. / Obdrželi jsme cenu odborné poroty v rámci veletrhu Regiony 2025. V kategorii dřevěné propagační před-
měty se naše výroční turistická známka umístila na třetím místě. Diplom na slavnostním galavečeru v Lysé nad 
Labem převzal starosta obce.

16.4. / Proběhlo jednání mezi zastupiteli obce a spolku Koutecká lípa, které se týkalo návrhu Územní studie pro 
výstavbu rodinných domů v lokalitě za bytovkou. Byla představena studie, kde již byly zohledněny změny, které 
vyplynuli z veřejné diskuze a také byla projednána připomínka zaslaná emailem. Po debatě došlo ke schválení 
návrhu Územní studie.

17.4. / Krajský úřad Středočeského kraje, odbor územního plánování a krajský stavební úřad nám zaslali rozhod-
nutí o námitce pana Petra Nováka, ohledně výstav-
by chodníku na hřbitov. Námitka pana Nováka se 
zamítá a není proti rozhodnutí možnost odvolání.  
To je dobrá zpráva. Budeme tedy moci pokračovat 
v dalších krocích potřebných k výstavbě.

30.4. / Proběhne na návsi stavění Májky a v podve-
čer také pálení čarodějnice na hranici. Všechny vás 
tímto zveme na toto tradiční setkání. Více na plaká-
tu na poslední straně a na obvyklých místech ve vsi.

17.5. / Bude uspořádán výlet do Dobšic. Navštívíme 
místní Keltské muzeum, projdeme si stezku Malého  
Dobše, a v oboře budeme krmit daňky (i ta malá
 dančí miminka).  Více informací na straně 8.
 

V sobotu jsme se po roce opět sešli při úklidu odpadků  
v katastru naší obce. Po úklidu nemohlo chybět občerstve-
ní ve formě buřtů, limonády a piva.

Informace z obce
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24. 5. 2025DEN OBCE 2025

PROGRAM

12:00
13:30 - 15:00
16:00 - 17:00
18:00 - 18:30
18:30 - 19:20
19:20 - 19:35
19:35 - 19:45
19:45 - 20:15
20:15 - 22:00
22:00 - 00:00

Zahájení na hřišti 
Fotbalový zápas Kouty vs. Sigiteam

Neckyáda na rybníku Louže
Vyhlášení výsledků Neckyády

Koncert Leona Šenková 
Historie Kout – Pavel Fojtík

Biskup Antonín – požehnání obci
Předání pamětních plaket občanům

Koncert Vysokej tlak 
Reprodukovaná muzika

14:00 – 18:00 / AVE kuka vůz
12:00 – 18:00 / Skákací hrad
15:00 – 16:00 / Hasiči Vestec
14:00 – 18:00 / Folk na pergole
12:00 – 00:00 / Filmy a fotky z 
Kout

12:00 – 20:00 / 3D tiskárna, 
suvenýry Kouty
12:00 – 00:00 / Hospoda
12:00 – 20:00 / Kavárna
12:00 – 22:00 / Raut
12:00 – 20:00 / Fotokoutek

DOPLŇKOVÝ PROGRAM
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Údržba obce
Naše obec vynakládá velké výdaje na svou údržbu.  A je to v pořádku. 
Jsou to dobře vynaložené prostředky.  Odměnou nám za to je dlouho-
době čistá a upravená vesnička. To přispívá k tomu, že se nám tu hezky 
žije.
O údržbu obce se starají Iva Zelenková a Jana Rossová. Tvrdím, že své práci 
rozumí a je za nimi vidět. Jsou pracovité a také velmi ochotné, často nad 
rámec svých povinností. Nemůžete je přehlédnout. Děvčata jsou vidět 
každý den ve svém „papá mobilu“ nebo na sekačkách a podobně. Vesnič-
ku máme i díky nim hezkou. Nicméně mě mrzí, když jsou mezi námi bez-
ohlední občané, kteří si prostě ze své lenosti jen řeknou „oni to uklidí“… 

Psí exkrementy

Větve

Sloupky se speciálními odpadkovými koši a sáčky na psí exkrementy máme dlouhé roky rozmístěné po celé vsi. 
Ano, to je to na fotce. Nejedná se o sáčky určené na svačinu, ale na psí exkrementy. Proto je na koši symbol pejska. 
Je vskutku takový problém po svém mazlíčkovi uklidit? Nikomu by se také nelíbilo, kdyby vám cizí pes vytvořil 
šťavnatou, voňavou koblihu u vás na dvorku. Nebo…?

Všichni jsme ve svých domácnostech opatřeni nádobou na BIO odpad. Pokud nám nádoba nestačí, máme mož-
nost BIO odpad odvézt K Vršálím, kde je dlouhá léta zřízen prostor pro jeho sběr. Prostor je od počátku opatřen 
vysvětlující přehlednou tabulkou, co zde můžeme a co nemůžeme vyhodit. Jako první, co sem nepatří jsou uvede-
ny větve. Prosím, všimněte si. Dole vlevo pod větou NEPATŘÍ SEM je obrázek větví a pod ním ještě raději písemně 
uvedeno VĚTVE. Zdá se vám to nepřehledné? Nebo se jedná opět o bezohlednost?
Vaše větve si prosím odvážejte na Drážku (za Šabatou, za mostem směrem do Netřebic po pravé straně). Tam je 
připravené místo na odklad větví (informoval jsem vás o tom 26.2.2025).
Chci se omluvit drtivé většině našich občanů, kteří si váží prostředí, ve kterém společně žijeme, kteří nejsou bez-
ohlední a které by výše popsané ani nenapadlo. Chci se omluvit drtivé většině našich občanů, kteří si váží práce 
děvčat, které se o údržbu obce starají a rozhodně jim ji nechtějí zbytečně přidělávat.
Naopak zde apeluji na ty jedince, kteří nastavená pravidla zcela nebo jen občas neakceptují.

 
Děkuji za pochopení. Martin Pelichovský, starosta obce
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Rozhovor s Irenou Pelichovskou

Tak jsem konečně přemluvil svou ženu, abychom spolu „udělali“ rozhovor do Kouteckého plátku. Ire-
na je místní rodák. Nyní žije v rekonstruovaném domku po babičce v ulici U Kovárny. Dům má dva byty.  
V jednom bydlí maminka, také Irena a ve druhém bydlí se svým mužem, tedy se mnou. Vystudovala v Po-
děbradech, kde je v současnosti také zaměstnaná. Je členkou spolku Panenky z Kout.

1. Irenko, co pro tebe znamenají Kouty?
Místo, kde prožívám většinu svého života. Když 
jsme se my dva poznali, těšila jsem se, že mě jako 
Pražák odtud vezmeš pryč, což se i na 10 let stalo. 
Nečekala jsem ale, že se sem vrátím a budeme by-
dlet v domě po babičce. Jsem tu ale spokojená libí 
se mi tady.

2. Tvé nejoblíbenější místo v Koutech?
Náš včelín za čističkou, rybníček v lesíku a polní 
cesty.

3. Co nám v Koutech podle tebe chybí?
Nic mi tady asi neschází.

4. Jak si představuješ ideální dovolenou?
V prvé řadě by trvala třeba 3-6 měsíců. (smích) 
Ráda bych plavala s delfíny v otevřeném moři a na-
učila se surfovat.

5. Tvé nejoblíbenější roční období?
Určitě jaro, miluji jak po zimě všechno ožívá, stromy 
kvetou a voní.

6. Jak jsi se smířila s tím, že máš za muže starostu 
obce? (smích)
Nesmířila. (smích)

7. Máš v Koutech nějakou oblíbenou společen-
skou událost, na kterou se vždy těšíš?
Libí se mi většina našich akcí, např. blížící se letní 
divadlo, pak guláše a rozsvěcení stromečku.

8. Čeká nás Den obce a Neckyáda, kde spolu 
budeme obhajovat vítězství z loňska. Budeme 
trénovat nebo to naše plavidlo jen vytáhneme  
z garáže hodinu před závodem, stejně jako v loni?
Vytáhneme a poplujeme. (smích)

9. Pracuješ už přes rok v Poděbradech v notář-
ské kanceláři. Jak se ti tam líbí?
Líbí, jsem tam spokojená. Oproti práci v pražské 
notářské kanceláři je to tady mnohem klidnější  
a jsem v práci do 10minut. Na Prahu ale taky 
vzpomínám ráda. Bylo to 10 let zkušenos-
tí, zajímavých setkání s různými lidmi a to co 
mě paní notářka naučila lidsky, ne jen profes-
ně, z toho čerpám dodnes. V Poděbradech dě-
lám úplně jinou agendu, ale také mě to baví. 
 
Děkuji ti Irenko za rozhovor a přeji ti voňavé jaro. 
S Irenou Pelichovskou si povídal Martin Pelichovský
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Den obce – upomínkové předměty
Pro významné výročí naší obce, jsme se rozhodli přidat k výroční turistické známce další předměty, které 
si budete moci zakoupit od 24.5.2025 na našem hřišti, při oslavě výročí s názvem Den obce.

40,-

120,-

10,-

Pohlednice různé druhy

50,-

Festivalový kelímek 0,5l vratná záloha 50,-Kč 
( pokud nevrátíte, kelímek je váš)
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Ze školní kroniky Rok 1896 - 1897

Školní rok byl započat v úterý 1. září a ukončen byl 15. července velkými službami božími v chrámu Páně  
v Úmyslovicích a zapěním rakouské národní hymny.
4. října a 19. listopadu ve dnech nejvyšších Jmenin Jejich Veličenstev, byly dítky přítomny službám božím  
v chrámu Páně Úmyslovickém. Po službách božích byla zapěna mládeží národní hymna, která byla den před 
tím vyložena a vštípena v srdce dítek.
12. dubna odpoledne vykonal přehlídku školy vysoce vážený pan J. Chmelař, c.k. okresní inspektor školství.
20. května byla zkouška z náboženství katolického v kostele Úmyslovickém. Odpoledne bylo vyučováno.
Místní školní dohlížitel byl ve škole 1. a 10. února.
Místní školní rada věnovala 15 zlatých na zakoupení učebných pomůcek a knihovny školní.
Na počátku školního roku bylo přijato 85 a na konci školního roku zbylo 80 dítek.
Ve školní obci bylo na počátku školního roku školou povinných dítek 88, z nichž místní školu navštěvovalo 85 
dítek. 3 žáci navštěvovali chalupeckou školu v Poděbradech.
Na konci školního roku bylo školou povinných dítek 82, z nichž školu místní navštěvovalo 80 dětí. 2 děti  
navštěvovaly měšťanskou školu chalupeckou v Poděbradech.

V Koutech 15. července 1897
Jan Řehák, správce školy
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Chybí Vám nějaká rubrika? 
Vaše podněty, náměty a připomínky nám sdělte osobně nebo na email starosta@obec-kouty.cz


